
 

 
 

 

Dagsorden til skolebestyrelsesmøde for Fjordklyngeskolen 
 

Dato: 15/11.2023 
Tidspunkt: kl. 18.30-21.30  
Sted: Skals 
Mødeleder:  
Bestyrelsesformanden 
Sekretariat/referent:  
Referent: Ivan Flarup Hansen eller 
Dennis Villadsen  
 
Spisning 18.30 – 19.00 

Deltagere:      
Bent Aas Kjær, formand 
Max Klitgaard Sørensen, næstformand 
 
Karsten Jørgensen, forældrerepræsentant Ulbjerg 
Anne Kirstine Libach Justesen, forældrerepræsentant Ulbjerg 
Søren Larsen, forældrerepræsentant Ulbjerg 
 
Steen Villekold, forældrerepræsentant Skals 
Esben Viborg, forældrerepræsentant Skals 
Stine Ingstrup, forældrerepræsentant Skals 
Michael Grove, forældrerepræsentant Skals 
 
Agnethe Kristiansen, medarbejderrepræsentant – lærer 
Christina Grøn, medarbejderrepræsentant – pædagog 
Bettina Aakmann Lohse, medarbejderrepræsentant - lærer  
Maj-Britt Bjerregaard, medarbejderrepræsentant – pædagog 
 
Kira Linde Østergaard, formand Skals  
Carl Lund Kousholt, næstformand Skals 
Gry Ambrosius Horn Petersen, formand Ulbjerg 
Arkadiy Khamaza, næstformand Ulbjerg 
 
Malene Holst Andersen – Skoleleder 
Dennis Bøjesen Villadsen – Pædagogisk leder 
Ivan Flarup Hansen – Pædagogisk afdelingsleder 
Thomas Mathias Madsen – Pædagogfaglig leder 
 
Suppleant: Casper Mogensen 
Afbud: Stine, Max, Michael og Bettina. 

Dagsorden  
Overskrift og klassificering- er punk-
tet til orientering (O), drøftelse (D), 
beslutning (B) eller et arbejdspunkt 
(A), 

Tid 
Esti-
meret 
tid til 
punk-
tet 

Beskrivelse 
Hvad handler punktet om, er der særlige ansvarlige, gæster.  
 

1.  Godkendelse af dagsor-
den (B) 
 

19.00 
0 min 

Godkendelse af denne dagsorden. 
Denne dagsorden er principielt godkendt, ved udsendelse af 
den endelige dagsorden senest 4 dage før mødedato. 

2.  Godkendelse af referat 
(B) 

19.00 
0 min 

 

3.  Meddelelser (O) 
- skoleledelsen 
- formanden 
- Ulbjerg Afd.  
- Ulbjerg SFO 
- Møllebakken 

19.00 
10 min 

Der er fundet Asbest på dele af skolen, hvorfor lokalerne er 
under nedbrydning og ikke kan anvendes (klasselokaler i P1) 
Ventilationsanlægget i tænkeboksen er sat på pause, da fir-
maet der står for denne del af byggeriet, er gået konkurs. 
Der arbejdes i øjeblikket på en løsning. 



 

 
 

- Skals Afd.  
- Skals SFO 
- Skals Klub 
- ELEVRÅDET 

Umiddelbart står vi til indflytning i tænkeboksen 1. januar 
2024. 
 
Elevrådet i Skals har drøftet politikken omkring brug af mo-
biltelefoner og de regler der gælder på skolen.  
Der er et ønske om, at vi evaluerer gældende regler om 
brug af mobiltelefoner fra elevrådet og udskolingseleverne. 
Gerne et oplæg til bestyrelsen fra personalet, at tage ud-
gangspunkt i. (udskolingen) 
 
I Ulbjerg har de netop afholdt en flot Halloweenfest, plan-
lagt af elevrådet.  
 
Begge elevråd har desuden arbejdet med forberedelserne 
til Byrådsdagen d. 20. november 2023.  

4.  De 7 minutter (O) 19.10 
10 min 

Møllebakken 
 
Emne: skolens værdier 
Christina og Thomas fremlægger børnehavens brug af orga-
nisationens værdier i det daglige arbejde, med fokus på 
Nysgerrighed – Ordentlighed – Faglighed. Værdierne arbej-
des der med på alle niveauer, altså sammen med børn, for-
ældre, personaler.  
De ældste børn arbejder med temaet ”Fællesskabsklar”, 
hvilket betyder, at de øver sig i at blive klar til andre fælles-
skaber, fx skolen.  

5.  Forespørgsel fra 6.kl Ul-
bjergs trivselsforældre 

19.20 
5 min 

Bilag. Må de få to skoledage fri til en tur til Ree Park og 
Djurs Sommerland? Indholdet inkl. overnatningen i Ree 
Park er studierelevant. 
 
Bestyrelsen er af den holdning, at det bør betragtes som en 
studietur, hvorfor den bakker op om ønsket. 

6.  Logo (O) 
 

19.25 
10 min 

Endeligt logo præsenteres 
Udvalg: Michael, Steen, Ivan, Malene 
 
Slutresultatet af en lang proces. Eleverne har tegnet og re-
klamebureauet kom efterfølgende med flere forslag. Elevrå-
dene var med i den endelige beslutning.   

7.  Madordning (O) 19.35 
5 min 

Tilbagemelding og status på arbejdet.  
Udvalg: Malene, Max, Stine, Birthe, Michael, Steen 
 
Udvalget var på ekskursion til 2 skoler, med fungerende 
madordning. De besøgte Sølystskolen (folkeskole) og Regn-
bueskolen (privat skole). Det var god inspiration til vores vi-
dere arbejde og meget stor forskel på skolerne.  
I forbindelse med at spise sammen, kommer bestyrelsen til 
at drøfte længden på elevernes pauser og dermed skoleda-
gens længde.  

8.  Sorgplan 19.40 
5 min 

Bilag 
Princippet skal revideres og godkendes. 
 



 

 
 

Bilaget godkendt af skolebestyrelsen.  

9.  Retningslinjer for foræl-
dreoverdragelse (D+B) 

19.45 
5 min 

Bilag 
Princippet skal revideres og godkendes. 
Bestyrelsen drøfter ansvar i forbindelse med fx overnatnin-
ger/ture uden for skoletid. 
 
Bilaget godkendt af skolebestyrelsen.    

19.50 
Pause 10 min. 

10.  Økonomi (O) 20.00 
30 min 

Bilag  
Oplæg fra skoleleder.  
Midtvejsevaluering og status på skolen økonomi – vi over-
holder ikke budgetreglerne. Drøftelse om hvad vi bruger 
pengene til.  
 
Pt. er der stor neddrosling af indkøb, og der er andre store 
økonomiske udfordringer. Ledelsen regner med, at en del af 
udfordringen løses næste år, da personalereguleringen først 
slår igennem her. Obs på teknisk service.  
En meget stor post på budgettet er lejrskoler – og måske er 
det et af de eneste steder, vi reelt kan ændre noget?  
 
Inden hele organisationen, går ind i 2024, har vi ca. 1. mil-
lion i underskud. 
Møllebakken løber fortsat ikke rundt, økonomisk set. Vi kan 
ikke drive den, uden at lave underskud. Bestyrelsen drøf-
tede bl.a.:  
Vi er udfordret på, at vi er en SDI. Måske skal Møllebakken 
ikke være en SDI? Vi skal huske, at det ikke kun er et spørgs-
mål om Møllebakken, men om hele Fjordklyngeskolen.  
Den nye organiser af tekniskservice, kommer måske også til 
at betyde noget for vores samlede økonomi? 

11.  Evaluering af vores fæl-
les bestyrelsesmøde 
med Løgstrup (D) 

20.30 
45 min 

Gruppedrøftelse (i de samme grupper som til mødet).  
1. Ressourcepersoner (Dennis)  
2. Samarbejde mellem SFO og Klub på skolerne (Ma-

lene) 
Fællesaktiviteter: Super Ball, Sommerland. Måske 
en klub i Ulbjerg? Fællespasning matriklerne i mel-
lem.  

3. Mellemformer (Ivan) 
Her er der et stort potentiale. Udfordringer med re-
lationer, transport mm. Måske et tæt samarbejde 
med erhvervslivet? Valgfag kunne også være en 
mulighed. 

4. Administration (Thomas) 
Ledelsen bør se på mulighederne skolerne i mellem. 
 

Hvad hørte vi – gennemgang af skriveskabelonerne? Hvad 
vil vi bringe videre? Hvad er næste skridt i samarbejdet? 
 



 

 
 

Referenten henviser til de udsendte bilag, da der ikke kom 
nye informationer. (Bilag fra vores fælles bestyrelsesmøde 
med Løgstrup) 

12.  Plenum – fra punkt 10 21.15 
15 min 

Er der lavthængende frugter, vi kan høste allerede nu?  
På den lange bane? 
 
Bestyrelsen drøfter vores lejrskoleniveau. Dette tages op på 
næste Skolebestyrelsesmøde.  
 

13.  Eventuelt (O) 21.30  

14.  Næste møde (O)  Den økonomiske situation: Møllebakken, lejrskole mm 

15.  Aktive arbejdsgrupper  Vuggestue/Grøn skole: Anne, Thomas, Søren (Deadline: lø-
bende)  

 


